
Zápis ze zasedání Školské rady Základní školy a Mateřské školy Rudník, okres Trutnov dne 7.6.2018 
 
Přítomni:  
Členové školské rady:   zástupci pedagogů:  zástupci zřizovatele: zástupci rodičů žáků: 
   Jana Levínská   Lukáš Skalský  Pavel Kaplan 

Ing. Petr Holubka  Martina Jirásková  Markéta Sládková 
Mgr. Marcela Pavlíková    Martina Koucká 
      Lenka Kordová 
       
 

Mgr. Alice Kuhn-Gaberová - ředitelka (host) 
*** viz prezenční listina 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
Program schůze: 
 
1. Kontrola zápisu z minulé školské rady 
2. Školní zahrada a její úpravy (hřiště, dráha, venkovní učebna, herní prvky pro MŠ…) 
3. Nový školní řád pro rok 2018/2019 
4. Třídní schůzky v ZŠ – způsob jejich konání 
5. Počet dětí v MŠ a řešení personální situace 
6. Bezpečná přístupová cesta k ZŠ a její řešení 
 
 
1. Kontrola zápisu z minulé školské rady 
V pořádku 
 
 
2. Školní zahrada a její úpravy (hřiště, dráha, venkovní učebna, herní prvky pro MŠ…) 
Hřiště, dráha oficiálně předány, stavba ukončena. Bude dobudován chodníček kolem dráhy (bezpečnostní a ochranná 
funkce před nečistotami). Po dokončení „drobností“ škola uspořádá oficiální otevření školního hřiště (termínově podzim 
2018). 

Dořešení způsobu zakrytí doskočiště (proti nečistotám a výkalům), v řešení je umístění basketbalových košů, mantinelů na 
hřišti (florbal, případně v zimě kluziště). Konstatování, že oplocení hřiště je vcelku nízké. 

Venkovní učebna: Čeká se na dotační výzvu a její podmínky (výběr místa, konečná podoba učebny – obdélník, čtverec, 
celková výše finančních nákladů). Podmínky vzniku jsou tedy v řešení. 

Na nové herní prvky na hřišti MŠ byla podána výzva, termínově by práce mohly proběhnout od poloviny července do 
poloviny srpna. Navržen byl jeden větší prvek s klouzačkami, hnízdo, balanční prvky. 

 

3. Nový školní řád pro rok 2018/2019 

Učitelé se k současnému školnímu řádu vyjádří na pedagogické radě, vyjádří své postřehy a předloží nové podněty 
k případnému doplnění. Jedním z bodů je hodnocení prohřešku samotného, nikoli jejich počtu. 

Stále otevřeným tématem zůstává zodpovědnost za děti před školou v ranních hodinách, během polední pauzy a po 
vyučování. Návrh byl zajistit osobu, která by vykonávala dozor. Svým způsobem jsou děti „dozorovány“ kamerovým 
systémem za spolupráce celého učitelského sboru. 

Proběhl průzkum mezi rodiči žáků prvního stupně o umístění dětí do družiny v příštím školním roce. Škola může nabídnout 
maximálně 61 míst a v současné době se čeká na výsledky průzkumu. Opět se otevřelo téma s tím související - školního 
klubu: financování za dotační peníze nebo ZŠ má požádat zřizovatele o finanční výpomoc? Dále se řeší i podmínky – 
minimální počet dětí k tomu,  aby byl klub otevřen. 

 

 



4. Třídní schůzky v ZŠ – způsob jejich konání 

Paní ředitelka přednesla téma způsobu probíhání třídních schůzek: v současné době probíhají schůzky v listopadu 
hromadné, v dubnu jsou konzultační. Protože schůzky konzultační jsou velmi časově náročné pro obě strany (pedagoga i 
rodiče), paní ředitelka navrhuje změnu na styl „triád“, kdy schůzce je přítomen rodič, žák, učitel (příp. výchovný poradce).  

 

5. Počet dětí v MŠ a řešení personální situace 

P. Kaplan vyjádřil znepokojení nad uzavřením oddělení Berušek. Odd. se uzavírá z důvodu nenaplnění kapacity. S výhledem, 
kolik malých dětí ve věku 2+ bude v obci v následujících dvou letech, se jeví jako nevhodné a nestrategické uzavřít oddělení 
Berušek, protože je tu velká pravděpodobnost, že v budoucnu budeme zase muset hledat možnosti uspokojení zájmu rodičů 
o předškolní vzdělávání. Diskutovalo se o situaci, zda není vhodnější mít 3 oddělení s méně dětmi a věnovat jim více času, 
než oddělení 2 s plnou kapacitou. P. Kaplan také zdůraznil, že je potřeba lépe a více komunikovat směrem k veřejnosti a 
především rodičům, že naše rudnická školka nabízí nadstandardní péči o děti. Paní ředitelka školky Levínská sdělila své 
dlouholeté poznatky s prací s dětmi (není to vždy jednoduché mít v oddělení málo dětí, při vyšší nemocnosti nelze s dětmi 
pracovat jako s kolektivem). Navíc na takto zřízené oddělení nejsou dostatečné finanční prostředky (mzdové náklady na 
učitelku).  Nabídka jednání se zřizovatelem (zastupitelstvem), který by mohl chybějící mzdové prostředky doplnit z rozpočtu 
obce, nebyla akceptována ani shledána jako potřebná.  

Navrhlo se i téma školní klub versus školka = vyčká se, jak finálně dopadne situace se založením školního klubu, poté by 
proběhla případná jednání pro zachování oddělení Berušek. 

 

6. Bezpečná přístupová cesta k ZŠ a její řešení 

V současné době probíhá jednání o vybudování 2 ostrůvků v dolní části silnice, návrh prodiskutuje p. Grund, Lukáš, pí. 
ředitelka, p. Šindelář. Zpracovává se nákres, který bude předložen. V každém případě je nutné nejdříve dokončit stavbu 
kanalizace, pak by mohlo být téma nové cesty v pořadí. 

Lukáš Skalský osloví pana Javůrka z dopravní policie a požádá o prozkoumání situace, kdy stromy (keře) na soukromém 
pozemku brání v bezpečném používání komunikace (dřevo, stromy na pozemku Čepkových). Zda je možné ze zákona 
předložit příkaz ke skácení takového porostu.  

Úkol: p.Skalský 
 
 
PEVNÝ TERMÍN DALŠÍ SCHŮZKY:  30.8.2018 V 15:00 HODIN 
 
 
Dne 7.6.2018 zapsala Markéta Sládková 
Dne 20.7.2018.. zkontroloval a doplnil Pavel Kaplan 


